
Verslag landbouwraad 15 februari 2024 (20u, raadzaal Auris)  

1. Vooraf 
Voorzitter Filip Fleurbaey wenst afstand te doen van zijn functie.  Lies Sampers als 
ondervoorzitter zit deze vergadering voor. 
 

2. Inleiding burgemeester 
Burgemeester Emmily Talpe uit de wens om met de landbouwers en de landbouwraad 
kennis te maken en hoort graag wat kan meegenomen worden voor het lokaal beleid. 
Korte voorstelling van de aanwezigen, rondje van de tafel. 
 
De burgemeester zetelt eveneens in de parlementaire commissie landbouw en 
platteland (voorzitter Bart Dochy).  Ze wijst erop dat het stikstofdecreet vnl in de 
commissie leefmilieu werd behandeld. Er waren inmiddels diverse hoorzittingen met 
diverse landbouworganisaties. Intussen kwamen ook opmerkingen vanuit de 
natuursector. 
De burgemeester heeft veel begrip voor de situatie van de landbouwers. Het 
stikstofdecreet heeft ze persoonlijk nooit verdedigd. Idem met landschapsparken (via 
Westhoekoverleg). 
 
Er is nog heel wat discussie.  Ook administratieve vereenvoudiging is een belangrijk 
thema. 
 
Lid landbouwraad: de vele landbouwprotesten in gans Europa geven toch aan dat er een 
groot probleem is.   
Lid landbouwraad: er moeten eerst concretere en haalbare oplossingen uitgewerkt 
worden vooraleer men met strengere wetgeving komt. 
 
Lid landbouwraad: ook Unesco erkenning houdt nu blijkbaar toch een bescherming in 
(geen windturbines), in tegenstelling tot wat steeds beweerd werd.  Zorgt voor 
ongeloofwaardigheid. Ook veroorzaakt dit opnieuw ongerustheid bij landbouwers (wat 
bvb. met nieuwe loodsen?). 
 
Landbouwers voelen zich enorm benadeeld door deze beperkingen en vele 
onduidelijkheden. 
 
De burgemeester stelt zich ook vragen bij de klimaatdoelstelling. Men kan wel streven 
naar bepaalde doelen, maar we mogen ons niet vastrijden in vooropgestelde onhaalbare 
normen. 
 
Er is nog geen nieuws over wat vandaag werd beslist. 
 
Landbouwsector ijvert voor haar gronden, spreekt zich niet uit over natuur.  Men vindt dat 
anderzijds de natuursector zich niet moet bemoeien met de landbouwgronden. 
 
Prijzenpolitiek van de retail is dramatisch voor de producent.  Er wordt gegoocheld met 
koopkracht, maar de landbouwer mag hier niet de dupe van zijn.  Consument moet 
bewuster zijn. Vergt mentaliteitswijziging. 



 
Lid landbouwraad vraagt hoever het staat met MAP7.  Is in commissie leefmilieu 
voorbereid. 
 
Lid landbouwraad: technologie biedt zeker nog kansen voor verbetering maar wordt 
onvoldoende toegelaten. Bijvoorbeeld voedertechnisch (enzymen).   
Er zijn meerdere oplossingen die ingezet moeten kunnen worden. 
 
Lid landbouwraad: verschillende vormen van landbouw moeten kans krijgen. Vermijden 
dat ‘de industrie’ alles overneemt met alle gevolgen vandien. 
Ook biolandbouw moet beter ondersteund worden vanuit Vlaanderen.  Nu focust men 
teveel op goedkope productie.  
 
Lid landbouwraad: lokale producten zijn nog onvoldoende gekend en worden te weinig 
gepromoot. We moeten hier trotser op zijn. 
De burgemeester geeft aan dit door te geven aan schepen Benoot, om op te nemen met 
de dienst communicatie. Wel deed de stad reeds inspanningen wat betreft de korte 
keten (website, week van de korte keten, langlopende wedstrijd…) 
 
 
Waterproblematiek? 
GOG Vlamertinge is vergund en zal binnenkort worden uitgevoerd 
Task force: wat is gebeurd met opmerkingen vanuit landbouwraad?  Wie 
vertegenwoordigt de landbouwers in deze Task Force? 
Er is wat discussie omtrent bevoegdheid waterbeleid. 
Men voelt zich onvoldoende gesteund. 
Burgemeester overloopt punten TaskForce: die werden overgemaakt: oostelijke 
verbinding vestingen, wachtbekken SA Elverdinge, bufferbekken SO Vlamertinge,  
 
Problematiek droogte en captatieverbod. 
Vergunningen voor opslag niet eenvoudig (veelal omwille van grondverzet), terwijl de 
landbouwer wel de eerste getroffene is bij captatieverbod. 
 
Lid landbouwraad haalt voorbeeld van randbeheer  door landbouwer aan.  Provincie rijdt 
stroken stuk bij beheer waterlopen, terwijl landbouwer met verplichting van onderhoud 
op deze stroken zit. 
 
Er wordt gevraagd dat wat in landbouwraad besproken wordt, ook meegenomen wordt 
naar bestuur. 
De landbouwraad laat weten dat het overwegingsdocument Ypermanpark niet bezorgd 
werd aan hen. 
 
Opnieuw volgt discussie stadslandbouw, ondernemerschap in gebied... 
 
Verslag ter kennisgeving college brengen. 
Maar ook de landbouwraad zelf moet haar standpunt misschien duidelijker formuleren in 
een advies, een brief… 
 



Ook omgekeerd: graag om advies vragen aan landbouwraad bij projecten. 
Landbouwraad voelt zich benadeeld en vindt dat ze onvoldoende gehoor krijgt bij het 
bestuur. 
 
Discussie regio’s en Ieper als toekomstige centrumstad en meer middelen. 
 
Burgemeester neemt opmerkingen ter harte, zeker wat betreft verslagen en adviesvragen 
en neemt dit mee naar college.  
 
Wat met militair domein? Ingenomen door ANB. Is vanuit defensie overeengekomen. 
Wat is bestemming na militair domein.  Is dit geen landbouwgebied? 
Betonblokken masten werden gewoon in de grond gestoken?? 
 
Burgemeester verlaat de vergadering. 
 
 

3. Goedkeuring vorig verslag 
Munitie Dikkebusvijver: landbouwraad meent dat dit toch geen probleem kan zijn. 
dienst milieu/landbouw: inmiddels is de wilgenopslag gerooid. 
Er was een piste om een deel van de erosiegrond af te voeren naar de golf, maar de grond 
blijkt hiervoor niet geschikt (te fijn, los materiaal). 
De provincie voorziet nog bijkomende bodemanalyses (gewijzigde wetgeving) met het 
oog op hergebruik in landbouw.  Ook zou nagegaan worden hoe dit vergunningstechnisch 
dient geregeld te worden. 
De dienst vraagt nog eens stand van zaken op. 
Uit navraag bij de dienst Waterlopen (provincie)  blijkt dat de analyses op kwaliteit en korrelgrootte spoedig zullen 
gebeuren, ook met het oog op landbouwkundige geschiktheid.  Men oordeelt wel dat er vooraf nog gezeefd zal worden om 
het mogelijke munitierisico uit te schakelen.  Er lopen intussen ook een aantal kosten-baten oefeningen en het opstellen 
van een ruimer (vergunnings)kader omtrent de afvoer.  Het is echter allemaal niet zo evident. 
 
Ook schepen Benoot drong nogmaals aan bij de provincie en het kabinet van député Naeyaert om hier verder werk van te 
maken. Bovenstaande wordt bevestigd. Er volgt nog een overleg met de betrokken gemeenten van zodra meer 
duidelijkheid. 
 

4. Tijdelijk ontslag voorzitter 
Philip vroeg om af te zien van het voorzitterschap. Lies benadrukt dat Philip nochtans 
bewezen heeft het voorzitterschap uitstekend uit te oefenen.  Philip is bovendien 
onpartijdig, wat ook een pluspunt is als voorzitter. 
Ze vraag aan Philip om toch te overwegen om nog tot eind dit jaar te blijven voortdoen. 
Philip geeft aan dat hij te weinig resultaat ziet en van mening is dat er niet naar de 
landbouwraad wordt geluisterd. 
Hij vraagt nog even bedenktijd. 
 
 

5. Memorandum voor volgend bestuur 
Er wordt voorgesteld dat de landbouwraad de zaken oplijst die de verschillende partijen 
in hun programma zouden moeten meenemen, of die het volgende bestuur zou moeten 
waarmaken. 
Diverse thema’s waar stad mee aan de slag kan, om tot een landbouwvriendelijke 
gemeente te komen. 



Ter inspiratie: Groene Kring stelde een eisenpakket jonge boeren op.   
Aftoetsen van zaken die reeds in landbouwraad werden besproken/zonder gevolg blijven 
(oplijsten vorige verslagen). 
Meer interactie is wenselijk. 
Voor de vuist weg wordt al vernoemd: 
- Grotere ‘soepelheid’ tav private bufferbekkens gevraagd. 

Vooral probleem bij provincie? 
 

Verdere ideeën zijn welkom. 
. 
 
Zal verder in werkgroep worden voorbereid. 
‘Eisenpakket’ kan dan ook openbaar gemaakt worden. 
 

6. Evaluatie tractorparade 
Lid landbouwraad evalueerde al met de jeugd het voorbije evenement. Werking van  
Vlamertinge was minder gekend bij Ieper (sluit aan bij Poperinge), maar er was vooral een 
zeer grote en deugddoende samenhorigheid.  KLJ heeft dit zeer goed aangepakt. 
De tractorparade was absoluut een geslaagd evenement. De afsluit had ook een zeer 
mooi effect op de markt. 
Veel enthousiasme en toeschouwers langsheen het parcours. 
 
Gemeente Wervik ondersteunde de parade (60 EUR/tractor en drankbonnetjes). 
Verkoop in chalets was zeer goed vrijdag, maar zaterdag eerder flauw. Chalets werden 
wel gratis ter beschikking gesteld door de stad. 
Zou vrijdagavond op kerstmarkt steeds de beste avond geweest zijn?  
Herbruikbare bekers: zou voor iedereen moeten gebeuren, ook in de andere chalets.  KLJ 
heeft hieraan voldaan. Vergt ook een extra kost van de verenigingen.. 
 
 
 

7. Varia 
 
• Slibbekken vestingen aan de Rijselseweg loost in Bollaartbeek.  Verontreiniging wordt 

dan op landbouw gestoken. 
Opm: het slib van de vestingen werd vooraf bemonsterd.  Men trof bepaalde overschrijdingen voor lood en 
benzo(a)pyreen aan in het slib. Aan alle andere parameters is voldaan.  Uitloogproeven hebben echter aangetoond 
dat deze stoffen in het slib zelf aanwezig blijven en dus niet kunnen uitstromen richting de Bollaartbeek. Er is een 
constante bemonstering op de Bollaartbeek door de Watergroep.  Er volgt ook nog een bodemonderzoek na afvoer 
van het slib. Wel is er een probleem met de trage afvoer (moeilijk afzeven, te nat) door de aannemer. 

 
• Lozing Wervikstraat richting bos van huishoudelijk afvalwater. 

Opm: er is hier inderdaad nog een cluster van een tiental woningen waar nog riolering moet worden voorzien.  Op 
vandaag is lozing via een septische put voldoende. 
 

• Delven van grachten.  Bij Lieven teveel afgedolven, en kalven nu weer in, teveel van 
talud weggenomen.  Aandachtspunt bij opvolging. 
Anderzijds positief dat men nu vooraf verwittigd werd en zelf ook maatregelen kon 
nemen. 

 



• Problematiek zwerfvuil en statiegeld. 
 
• Stand van zaken rampenschade. Reeds eerste zitting geweest. 

Brede weersverzekering faalt. 
 
Vraag om vanuit landbouwdienst te mailen naar man en vrouw.   
Erik geeft aan dat wie dit wenst, dit steeds kan melden aan de dienst. 
 

• Info omtrent bewegwijzering korte keten zal nog verstuurd worden. 

 
 
 

 


